
P R O T O K Ó Ł 

 z IV sesji Rady Miejskiej w Janikowie odbytej 20 grudnia 2010r. 

 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Janikowie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Jaszcz o godzinie 1530  otworzył IV sesję 

Rady Miejskiej w Janikowie i po powitaniu radnych, radnego powiatowego, z-cy 

burmistrza, skarbnika gminy, sekretarza gminy, Dyrektora PGKiM w Janikowie, 

sołtysów z terenu Gminy Janikowo oraz przybyłych gości oświadczył, iŜ zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec  

ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Nieobecni radni podczas stwierdzenia quorum to: 

- radny Leszek Domański    - usprawiedliwiony, 

/lista obecności w załączeniu do protokołu – nr 1/ 

 

Protokolantem IV sesji była podinspektor d/s obsługi Rady Miejskiej w Janikowie 

Barbara Smolik. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt porządku obrad i poprosił o zgłaszanie 

uwag lub nowych propozycji. 

Wobec nie zgłoszenia uwag Rada jednogłośnie 14 głosami za przyjęła 

następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie i przywitanie przybyłych na sesję. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta: z prac w okresie pomiędzy 

sesjami (z realizacji uchwał, informacja o stanie środków finansowych 

gminy). 
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6. Składanie interpelacji.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy i Miasta 

Janikowo na 2010r. i wynagradzania członków gminnej komisji 

rozwiązywania problemów alkoholowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy i Miasta Janikowo 

na rok 2010r. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Wnioski i zapytania. 

11. Zakończenie sesji. 

 
Punkt 4 

Roman Jaszcz poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji został sporządzony     

i był wyłoŜony do wglądu w biurze rady, kaŜdy z radnych mógł się z nim 

zapoznać i wnieść ewentualne zastrzeŜenia. Z uwagi na brak poprawek poddał 

protokół pod głosowanie. Rada jednogłośnie – 14 głosami za przyjęła protokół z 

III Sesji Rady Miejskiej w Janikowie. 

 

Punkt 5 

z-ca Burmistrza Jacek Duma poinformował, Ŝe w związku z tym, Ŝe niedawno 

była sesja, w tym czasie nie dokonano Ŝadnych sprzedaŜy ani burmistrz nie wydał  

zarządzeń. 

Następnie z-ca burmistrza przedstawił  stan finansowy gminy:  

-  jednostki budŜetowe -        -       1.936.343,62 zł 

(środki pochodzące z kredytu zaciągniętego w rachunku bankowym)  

-  rachunki dochodów własnych        -             6.299,12 zł 

Wykonanie dochodów i wydatków budŜetowych na dzień 017 grudnia 2010r.: 

- dochody - 42.798.220,44 zł   

- wydatki - 52.691.439,36 zł 
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Na dzień 17 grudnia 2010 roku ustalono deficyt w budŜecie na kwotę 

9.893.218,92 zł   

ZadłuŜenie na dzień 20 grudnia 2010r. wynosi: 

- kredyt na termomodernizację w Banku Zachodnim WBK 1/O Inowrocław -       

(z roku 2002)       - 246.246,00 zł, 

- kredyt na termomodernizację w BZ WBK 1/O Inowrocław ( z roku 2003)  

        -   341.343,00 zł 

- kredyt na pokrycie deficytu w PBS Janikowo -2.232.357,00 zł 

- kredyt na pokrycie deficytu w BZ WBK  -1.562.500,00 zł 

- kredyt na pokrycie deficytu PKO BP         -10.600.000,00 zł 

Razem kredyty               -14.982.446,00 zł 

ZadłuŜenie gminy (kredyty i poŜyczki długoterminowe) wg stanu na dzień 

20.12.2010r. stanowi 30,9% kwoty planowanych dochodów po zmianach. /zał.nr 

2 do protokółu/ 

Wobec nie zgłoszenia pytań do burmistrza przystąpiono do dalszego punktu 

obrad. 

 

Punkt 6 

Składanie interpelacji 

Na IV sesji Rady Miejskiej w Janikowie interpelację złoŜyli: 

1) radny Jerzy Karaszewski w imieniu mieszkańców bloków ulica Główna 

35,37 i 39 zwrócił się z zapytanie, czy te bloki w 2011r. są przewidziane do 

wykonania ocieplenia oraz czy będą przeprowadzone remonty balkonów w tych 

blokach. /zał. nr 3/ 

 

2) radna Halina Bielińska w imieniu mieszkańców sołectwa Kołuda Wielka i 

Kołuda Mała oraz wszystkich osób korzystających z komunikacji  autobusami 

przy moście i naprzeciwko budynku byłej szkoły zwróciła się z prośbą o 

ustawienie w tych miejscach wiat przystankowych. /zał. nr 4/  
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Radna poruszyła jeszcze sprawę naprawy kanalizacji deszczowej w Kołudzie 

Wielkiej, ul. Główna. Sprawa ta była juŜ poruszana. Czasami zdarza się tak, Ŝe 

nieczystości wypływają na drogę. Droga równieŜ jest w złym stanie.  

 

Punkt 7 

Zmiany w programie Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych 

oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii.  

Przewodniczący Komisji P. Roman Kiełb powiedział, Ŝe Rada Miejska w dniu 29 

grudnia 2009r. podjęła uchwałę Nr XXXIV/239/2009 w sprawie przyjęcia 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminny 

Program Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy i Miasta Janikowo na 2010r. 

Na rok 2010 planowany dochód z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu  

oszacowano na kwotę 160.000,00 złotych. 

Do dnia sesji, czyli 20 grudnia br. wpływy z opłat za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaŜ napojów alkoholowych wynoszą 189.600,00 złotych, dlatego zachodzi 

konieczność dostosowania preliminarza planowanych wydatków do planowanych 

dochodów.  

Wobec nie zgłoszenia pytań Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych,  0 przeciw,  0 się wstrzymało od 

głosowania. Uchwała została przyjęta.  /zał.nr 5/ 

 

Punkt 8 

Podjecie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budŜecie Gminy i Miasta 

Janikowo na rok 2010. Zmiany przedstawiła Skarbnik Gminy Hanna Kuczyńska, 

wyjaśniając, Ŝe zmiany w budŜecie na 2010 rok obejmują: 

 

DOCHODY BUDśETOWE 

Dochody bieŜące: 

W dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – planowane dochody z tytułu 

wpływów z opłat za zarząd, uŜytkowanie i uŜytkowanie wieczyste nieruchomości 

zostają zwiększone o kwotę 1 500,00 zł. 
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W dziale 710 – Działalność usługowa – o kwotę 5 000,00 zł zmniejsza się 

wpływy z tytułu zwrotu kosztów pomiarów geodezyjnych oraz o kwotę 2,00 zł 

zwiększa się wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat. 

W dziale 720 – Informatyka – zwiększa się plan dochodów związanych z wpłatą 

abonamentu za korzystanie z Internetu o kwotę 20 000,00 zł oraz z tytułu odsetek 

od nieterminowych wpłat  o kwotę 2,00 zł. 

W dziale 750 – Administracja publiczna – plan dochodów z wpływów za wydane 

koncesje i licencje oraz z opłat róŜnych zostaje zwiększony o łączną kwotę 1 

203,00 zł. O kwotę 150,00 zł zostaje zmniejszony plan wpływów z tytułu odsetek 

od nieterminowych wpłat. 

W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa – do planu 

dochodów wprowadza się kwotę 4 186,80 zł przekazaną przez ubezpieczyciela w 

ramach funduszu prewencyjnego. 

W dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 

jednostek … –  o łączną kwotę 23 401,00 zł zwiększa się planowane dochody z 

tytułu podatku rolnego od osób prawnych, podatku od środków transportowych 

wnoszonego przez osoby fizyczne, z tytułu kosztów upomnienia oraz odsetek. 

Planowane wpływy za wydane zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu wzrastają o 

kwotę 600,00 zł. Zmniejszeniu o łączną kwotę 23 894,00 zł ulegają planowane 

wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych , z tytułu zwrotu utraconych 

dochodów z podatku od nieruchomości za grunty pod jeziorami, z tytułu podatku 

od spadku i darowizn oraz z opłaty skarbowej. 

W dziale 758 – RóŜne rozliczenia – o kwotę 25 000,00 zł zmniejsza się 

planowane dochody z tytułu kapitalizacji odsetek naliczanej przez bank. 

W dziale 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się planowane dochody z 

tytułu wpływów z usług w rozdziale 80101 „Szkoły Podstawowe” o kwotę 300,00 

zł. Zwiększeniu o kwotę 5 000,00 zł ulegają planowane dochody z tytułu 

czesnego w rozdziale 80104 „Przedszkola”. Planowane dochody z tytułu 

wpływów z róŜnych opłat dot. Gimnazjum w Janikowie ulegają zwiększeniu        

o kwotę 159,00 zł, natomiast planowane wpływy z usług zmniejsza się o 1 000,00   
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W dziale 852 – Pomoc społeczna – w rozdziale 85212 o kwotę 1 000,00 zł 

zmniejsza się planowane dochody z tytułu odsetek. 

W dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – na podstawie 

umowy Nr 123/2010 zawartej z Powiatem Inowrocławskim, do planu dochodów 

wprowadza się dofinansowanie zadania pn. „Sprzątanie Świata” w kwocie 

3 000,00 zł. Ponadto o kwotę  1 000,00 zł zwiększa się planowane dochody 

uzyskane z wynajmu placu targowego. 

W dziale 926 – Kultura fizyczna i sport – o łączną kwotę 24 000,00 zł zmniejsza 

się planowane dochody z tytułu wynajmu pomieszczeń i opłat za wstęp na krytą 

pływalnię. 

 

Dochody majątkowe: 

W dziale 600 – Transport i łączność – na podstawie umowy Nr 

TD.II.3042/827/2010 z dnia 10 listopada 2010 roku zawartej z Województwem 

Kujawsko-Pomorskim o kwotę 173 655,35 zmniejsza się planowane 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa obwodnicy miasta 

Janikowa” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2007-2013. 

 W dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – o kwotę 400,00 zł zwiększa się 

planowane dochody     z tytułu przekształcenia uŜytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

 

WYDATKI  BUD śETOWE: 

W dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo – o kwotę 4 950,00 zł zmniejsza się 

planowane wydatki przeznaczone na opłatę składki rocznej dla Kujawsko-

Pomorskiej Izby Rolniczej. Ponadto zmniejsza się planowane wydatki na operację 

pn. „Adaptacja budynku hydroforni na świetlicę wiejską w Ludzisku” o kwotę 

42 600,00 zł. 
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W dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 

– do planu wydatków wprowadza się kwotę 40 000,00 zł z przeznaczeniem na 

budowę studni głębinowej        w miejscowości Sosnówiec. 

W dziale 600 – Transport i łączność – o łączną kwotę 21 570,44 zł zmniejsza się 

planowane wydatki na wynagrodzenia bezosobowe, zakup usług remontowych 

oraz na róŜne opłaty i składki. Ponadto o kwotę 18 000,00 zł zwiększa się 

planowane wydatki na budowę i modernizację dróg gminnych. 

W dziale 630 – Turystyka –  plan wydatków z przeznaczeniem na wykonanie 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej zadania pn. Pole kempingowe wraz z 

zapleczem sanitarno-socjalnych nad Jeziorem Pakoskim w Janikowie” zostaje 

zwiększony o kwotę 1 820,00 zł. 

W dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – o kwotę 0,49 zł koryguje się plan 

wydatków przeznaczonych na zakup nieruchomości gruntowej. 

W dziale 710 – Działalność usługowa – o kwotę 5 000,00 zł zmniejsza się 

planowane wydatki na wynagrodzenia bezosobowe za sporządzanie planów i 

opracowań. 

W dziale 720 – Informatyka – plan wydatków przeznaczonych na zakup usług 

pozostałych i zakup usług dostępu do sieci Internet zostaje zwiększony o łączna 

kwotę 3 467,20 zł. Zmniejszeniu o łączną kwotę 324 500,00 zł ulega plan 

wydatków przeznaczonych na zakup modemów i oprzyrządowania, realizację 

projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu mieszkańców Gminy 

Janikowo poprzez rozwój dostępu do Internetu” oraz na rozbudowę sieci 

internetowej. 

W dziale 750 – Administracja publiczna – plan wydatków związanych z 

bieŜącym utrzymaniem urzędu gminy zostaje skorygowany poprzez zmniejszenie 

wydatków na składki PFRON, zakup usług remontowych, róŜne opłaty i składki, 

zakup akcesoriów komputerowych o łączną kwotę 48 446,32 zł. Zwiększa się 

planowane wydatki z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych i na delegacje 

słuŜbowe o łączną kwotę 10 000,00 zł oraz na wynagrodzenia osobowe i składki 

ZUS od wynagrodzeń o łączna kwotę 73,33 zł.  
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W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa – o kwotę 

5 000,00 zł zmniejsza się planowane dofinansowanie zakupu nieoznakowanego 

samochodu dla Komisariatu Policji w Janikowie. Planowane wydatki na 

wynagrodzenia osobowe dla pracowników zatrudnionych przy obsłudze 

monitoringu ulegają zwiększeniu o kwotę 310,26 zł. O łączną kwotę 4 671,18 zł 

zmniejsza się plan wydatków na: wypłaty dodatkowego wynagrodzenia rocznego, 

składki na Fundusz Pracy, zakup materiałów i wyposaŜenia, zakup usług 

pozostałych i na róŜne opłaty i składki. 

W dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 

jednostek … - o kwotę 569,10 zł zmniejsza się planowane wydatki na opłaty 

sądowe. 

W dziale 801 – Oświata i wychowanie – na wnioski dyrektorów szkół dokonuje 

się korekt w planie wydatków przeznaczonych na bieŜące utrzymanie placówek 

oświatowych. Łącznie wydatki wzrastają o kwotę 32 714,15 zł. Ponadto dokonuje 

się zwiększenia planowanych wydatków na dowoŜenie uczniów o kwotę 100 

000,00 zł. 

W dziale 851 – Ochrona zdrowia – o kwotę 600,00 zł zwiększa się planowane 

wydatki na zadania wynikające z realizacji Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy i Miasta Janikowo na 2010 rok. Ponadto 

dokonuje się przeniesienia pomiędzy paragrafami wydatków łącznej kwoty 

8 313,04 zł. 

W dziale 852 – Pomoc społeczna – o kwotę 3 000,00 zł zwiększa się planowane 

wydatki z przeznaczeniem na pokrycie kosztów utrzymania podopiecznych w 

Domu Pomocy Społecznej. Dokonuje się przeniesienia pomiędzy paragrafami 

łącznej kwoty 27 871,70 zł w planowanych wydatkach na prowadzenie 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Janikowie w zakresie środków na 

zadania zlecone oraz zmniejsza się planowane wydatki ze środków gminy o 

łączną kwotę 18 000,00 zł. Na wniosek Kierownika MGOPS w Janikowie 

dokonuje się korekt planowanych wydatków w zakresie świadczeń rodzinnych, 
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prowadzenia działalności bieŜącej, usług opiekuńczych i świadczeń społecznych 

w ramach realizacji Programu „Pomoc państwa  w zakresie doŜywiania”. Ogółem  

plan wydatków zostaje zmniejszony o kwotę 14 380,40 zł. 

W dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza – dokonuje się korekty w 

zakresie planowanych wydatków na prowadzenie świetlic szkolnych poprzez ich 

zmniejszenie o kwotę 2 406,00 zł. Korekty dotyczą wydatków osobowych 

niezaliczanych do wynagrodzeń oraz zakupu materiałów i wyposaŜenia. 

W dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – o kwotę 

12 100,00 zł zwiększa się planowane wydatki na budowę ciśnieniowej kanalizacji 

sanitarnej w miejscowościach Sielec, Kołuda Wielka, Kołuda Mała. O kwotę 

2 500,00 zł ulegają zmniejszeniu planowane wydatki przeznaczone na wykonanie 

oświetlenia ulicznego w miejscowości Ludzisko. 

W dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – o kwotę 670,00 zł 

dokonuje się zmniejszenia wydatków na budowę placu zabaw w miejscowości 

Wierzejewice. 

W dziale 926 – Kultura fizyczna i sport – w zakresie wydatków inwestycyjnych 

dokonuje się korekt planu w wydatkach przeznaczonych na: 

- budowę bezpiecznego placu zabaw  w Janikowie – zmniejszenie o kwotę 

21 750,00 zł, 

- budowę kompleksu sportowego w Janikowie – zwiększenie o kwotę 60 000,00. 

W działach 750, 801, 852, 854, 900 i 926 dokonuje się korekt naliczenia odpisu 

na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, w związku z ustaleniem średniej 

liczby zatrudnionych pracowników w ciągu roku 2010. Ogółem plan wydatków z 

tego tytułu zostaje zwiększony o kwotę 47 917,19 zł. 

Planowane przychody ulegają zmniejszeniu o kwotę 30 000,00 zł, w związku z 

podpisaniem aneksu Nr 1 do umowy z dnia 02 października 2009 roku w sprawie 

udzielenia poŜyczki Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Czarnoziem na 

Soli, w treści, którego zmianie uległ termin zwrotu poŜyczki - do dnia 30 

września 2011 roku. 
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Ogółem saldo zmian w planie dochodów i wydatków wynosi 192 945,55 zł po 

stronie zmniejszeń. 

Wobec nie zgłoszenia pytań i uwag, co do przedstawionego projektu uchwały 

przez Wiceprzewodniczącą Rady Halinę Krzeszewską przystąpiono do 

głosowania. Uchwała została przyjęta przy 14 głosach za, przeciw 0 i 0 

wstrzymującym się od głosowania na 14 obecnych radnych podczas głosowania. 

/zał.nr.6 do protokółu/ 

 

Punkt 9 

Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz odpowiedział na interpelację radnej 

Małgorzaty Stoleckiej z III sesji wyjaśniając, Ŝe nagłośnienie jest moŜliwe do 

zrobienia, ale nie w tym roku. Trzeba zorientować się, jaki to będzie koszt. 

Natomiast, jeśli chodzi o nagrywanie i transmitowanie obrad sesji, R. Jaszcz 

wyjaśnił, Ŝe rozmawiał z P. Bogdanem Kruszką i jest to niemoŜliwe. 

Przewodniczący dodał, Ŝe P. Kruszka osobiście w tej sprawie porozmawia z radną 

i wyjaśni wszystko. 

 

Następnie z-ca burmistrza Jacek Duma udzielił odpowiedzi na interpelację 

radnego J. Karaszewskiego wyjaśniając, Ŝe w sprawie docieplenia bloków są 

podjęte uchwały wspólnot. Gmina ma większość w tych blokach i będzie musiała 

ponieść pewne koszty. Istnieje moŜliwość zwrotu 20% poniesionych kosztów 

docieplenia w formie premii termomodernizacyjnej. Na rok 2011 nie były 

planowane takie prace. Trzeba by znaleźć środki na ten cel. Na pewno nie 

obyłoby się bez zaciągnięcia kredytu. Zostaną sprawdzone moŜliwości finansowe 

w tym zakresie. 

J. Duma odpowiadając na interpelację wiceprzewodniczącej Rady Haliny 

Bielińskiej wyjaśnił, Ŝe w przyszłym roku gmina  postara się te wiaty ustawić. 

NaleŜy to uzgodnić z Powiatem, poniewaŜ jest to droga powiatowa. Kanalizacja 

deszczowa w Kołudzie Wielkiej była wykonana w latach 40-50. naleŜy oddzielić 
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kanalizację meczową od sanitarnej. Podobna sytuacja ma miejsce teŜ w 

Janikowie.  Na pewno zostanie zrobiona inwentaryzacja i zostanie zaplanowane, 

co trzeba zrobić.  

Jeśli chodzi o modernizację drogi to trzeba przyjąć do planów inwestycyjnych, ale 

najpierw musi zostać wykonana kanalizacja. 

Radna Bielińska zaznaczyła, Ŝe droga jest w złym stanie. Ze swej strony deklaruje 

pomoc Zakładu Doświadczalnego. Taka współpraca  z gminą juŜ miała miejsce. 

Zakład nie będzie obojętny w tej sprawie. Radna poprosiła o podanie 

przybliŜonego terminu wykonania tych prac. 

Jacek Duma odpowiedział, Ŝe na razie nie moŜe podać takiego terminu. 

 

Punkt 10 i 11 

Wnioski i zapytania. Kolejno głos zabrali. 

1) Z-ca burmistrza Jacek Duma powiedział, Ŝe nadal gorącym tematem jest 

sprawa odśnieŜania dróg. Drogi powiatowe wymagają odśnieŜania. PGKiM nie 

otrzymuje zgody na uruchomienie sprzętu. Z-ca burmistrza przedstawił pismo z 

Zarządu Dróg Powiatowych, w którym informują, Ŝe PGKiM naruszyło zapisy 

umowy i samowolnie odśnieŜyło drogi, w związku z tym nie otrzymają za to 

zapłaty. DyŜurny z PGKiM kilkakrotnie zgłaszał potrzebę odśnieŜenia dróg 

powiatowych. Było to o godzinie 130, 200, 400. decyzja, aby przystąpić do 

odśnieŜania dróg zapadła o godzinie 730, kiedy wszystkie drogi powinny być juŜ 

przejezdne. Jacek Duma zaapelował, aby bezpośrednio wykonywać telefony do 

Zarządu Dróg, a nie do PGKiM, poniewaŜ to nie PGKiM podejmuje decyzję, 

kiedy przystąpić do odśnieŜania dróg. TakŜe sołtysi proszeni są o wykonywanie 

takich telefonów. 

 

2) Głosu udzielono sołtys Dobieszewic Gabrieli Danielewicz, która powiedziała, 

Ŝe nie zgadza się wypowiedzą z-cy burmistrza, poniewaŜ  wielokrotnie 

wykonywała takie telefony. Do Dobieszewiczek ludzie jeŜdŜą przez 

Wierzejewice. Sołtysi teŜ interweniują, prosi o wyczulenie na te sprawy. 



 12 

 

3) radny Andrzej Wierciszewski powiedział, Ŝe na poprzedniej sesji Dyrektor 

PGKiM powiedział, Ŝe ma ustne zapewnienie zarządu dróg, Ŝe moŜe odśnieŜać, 

kiedy uzna, Ŝe jest taka potrzeba. Burmistrz był w starostwie w tej sprawie. 

 

Z-ca burmistrza powiedział, Ŝe było uzgodnione z dyrektorem Lipińskim a 

dyrektorem Drzewieckim, Ŝe te trasy, gdzie jeŜdŜą autobusy szkolne moŜna 

odśnieŜać bez uzgodnienia. 

 

Radny Wierciszewski powiedział, Ŝe coś jest nie tak. NaleŜy jeszcze raz 

przeprowadzić rozmowy. 

 

4) radna Małgorzata Stolecka powtórzyła swoją prośbę, aby gmina wzięła pod 

uwagę zlecenie tych prac rolnikom, a rozliczać się z nimi za nie w podatku 

rolnym. Ułatwiłoby to prace.  

 

Z-ca burmistrza powiedział, Ŝe udzielił juŜ odpowiedzi na to pytanie, ze gmina 

została upomniana przez Urząd Skarbowy, Ŝe omija ustawę o podatku VAT. 

KaŜdy, kto wykonuje usługi musi wystawiać faktury i odprowadzać podatki. 

Rolnicy takich faktur nie wystawiają, chyba, Ŝe ci, co mają działalność 

gospodarczą. Podatek moŜna umarzać w uzasadnionych przypadać i to 

udokumentowanych. Nie moŜna podatku umarzać za coś. Zdarzało się, Ŝe 

rolnikom było zlecane wywoŜenie ziemi z poboczy, ale nie chcemy tego 

naduŜywać. Z-ca burmistrza dodał, Ŝe nie ma takiej sytuacji, Ŝe nie ma czym 

odśnieŜać, sprzęt jest. Kwestią jest zapłata za te usługi. 

 

Radna Stolecka poprosiła o wyjaśnienie, czy jak będzie wiało to sama ma 

dzwonić i prosić o odśnieŜenie. SłuŜby, które się tym zajmują powinny to 

wiedzieć. 
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5) radny Grzegorz Czerwiński powiedział, Ŝe Zarząd Dróg Powiatowych 

wykorzystuje sytuację, czy my musimy udowadniać, Ŝe dzieci nie dojechały do 

szkół i wtedy dopiero odśnieŜą drogi powiatowe. Powinno się prowadzić 

rozmowy z Zarządem Dróg, PGKiM powinno samo podejmować decyzję. Wiele 

ludzi jeździ przez drogi gminne, ale trzeba do nich dojechać przez drogi 

powiatowe. To jest wykorzystywanie funduszy gminnych. Tak być nie moŜe. 

 

Głosu udzielono radnemu powiatowemu Markowi Szubardze, który powiedział, 

Ŝe źle jest sformułowany zapis w umowie. Nie jest tak do końca, Ŝe nic się w tej 

sprawie nie dzieje. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych ma dojść do 

porozumienia z Janikowem. P. Szubarga dodał, Ŝe ma nadzieję, Ŝe sytuacja się 

poprawi. Dyrektor Zarządu Dróg otrzymał o Starosty reprymendę. 

 

Dyrektor PGKiM Jan Drzewiecki powiedział, Ŝe słuŜby są czynne całą dobę. 

OdśnieŜanie, za które powiat nie zapłaci to koszt 6000 zł. Korespondencja jest 

pisana juŜ ze starostwem, poniewaŜ nie moŜna się porozumieć z Dyrektorem 

Zarządu Dróg. Dyrektor PGKiM dodał, ze ma zgodę od Burmistrza na 

bezpośrednie działania. Na pewno zdarzają się sytuacje, Ŝe nie wszędzie jest 

odśnieŜone na czas. Dodał, ze dopóki nie ma dokumentu to nie wierzy w 

obietnice. 

 

Radny Grzegorz Czerwiński powiedział, Ŝe konieczny jest aneks do umowy, 

który będzie mówił wyraźnie, kiedy PGKiM moŜe odśnieŜać. MoŜe zdarzyć się 

sytuacja, Ŝe karetka nie dojedzie na czas i ktoś umrze. 

 

6) Radna Małgorzata Stolecka zapytała, dlaczego juŜ na drugiej sesji nie ma 

Pana Burmistrza. 

Z-ca burmistrza Jacek Duma wyjaśnił, Ŝe Pan Burmistrz był na spotkaniu w 

Inowrocławiu w Soda Ciech na zaproszenie Prezesa. 

 



 14 

7) Radny Grzegorz Czerwiński  poinformował, Ŝe 13 grudnia odbyło się 

spotkanie Komisji Kultury i Kierownika OSiR. Komisja głosowała w sprawie 

wysokości cen za bilety na hali sportowej i ustalono 4 głosami za i 2 przeciw, Ŝe 

ceny, które ustalono pozostaną. Ustalono, Ŝe w czasie dni wolnych od nauki w 

szkole będą stosowane promocje wejść na halę, aby przyciągnąć młodzieŜ.  

 

8) Radny Krzysztof Wiliński zapytał ilu pozostało jeszcze rolników do spłaty za 

grunty zabrane pod obwodnicę, bo są jeszcze rolnicy, którzy czekają na 

odszkodowania. Radny zapytał teŜ, którędy będzie odbywał się ruch cięŜarówek, 

czy będą jeździły 1-go Maja. Ruch pieszych będzie wtedy mocno zagroŜony. 

Zamknięcie ulicy szkolnej spowodowało znaczne utrudnienia jej mieszkańcom. 

Radny zapytał teŜ, czy moŜna przy okazji remontu ulicy Szkolnej poszerzyć 

parking przy kościele, chociaŜ o 3 miejsca. Radny Wiliński poprosił o odpowiedź 

na swoją interpelację dotyczącą przyjmowania Pit- ów do Urzędu Skarbowego w 

urzędzie w Janikowie. 

 

Jacek Duma odpowiedział, Ŝe zostanie wystosowane wystąpienie do Urzędu 

Skarbowego w sprawie przyjmowania druków. Będzie to jednak zaleŜało tylko od 

Urzędu Skarbowego, czy wyraŜą taką wolę. 

Natomiast, jeŜeli chodzi o odszkodowania dla rolników za przejęte grunty pod 

obwodnicę, to większość spraw została zakończona. Gmina złoŜyła protest w 

jednej sprawie dotyczącej wartości wyceny gruntów pomiędzy gruntami 

sąsiadującymi koło siebie a połoŜonymi, jedne w mieście a drugie na wsi. 

Decyzje Starosty w tej sprawie zostały uchylone. Sprawy dotyczące rozliczeń 

powinny zostać zakończone dość szybko. 

Z-ca burmistrza wyjaśnił radnemu, Ŝe po to jest budowana obwodnica, aby 

wyeliminować ruch cięŜarówek poza Janikowo. 

Jacek Duma odpowiadając na pytanie dotyczące remontu ulicy Szkolnej wyjaśnił, 

Ŝe przed mrozami nie zdąŜono połoŜyć asfaltu, dlatego jest zamknięty wjazd na 
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ulicę. Natomiast, jeŜeli chodzi o poszerzenie parkingu o 3 miejsca zostaną 

sprawdzone moŜliwości. MoŜna teŜ wykorzystywać parking przy szkole. 

Radny odpowiedział, Ŝe ten parking jest otwarty w soboty i niedziele i teŜ jest 

pełny. 

 

9) Radna Małgorzata Stolecka powiedziała, Ŝe patrząc na inwestycje roku 2010 

i 2011 duŜy nacisk kładziony jest na inwestycje w Kołodziejewie, Ludzisku lub 

gdzie są doŜynki.  Radna poprosiła władze o zwrócenie uwagi na takie 

miejscowości jak: Dębowo, Dębina, Głogówiec. „Są to smutne wsie”. Przydałyby 

się place zabaw.  

 

Z-ca burmistrza powiedział, Ŝe są to wsie, gdzie nie ma świetlic. MoŜe trzeba 

pomyśleć o doposaŜeniu świetlicy w Kołodziejewie, bo i tak z tych miejscowości 

gdzieś dzieci muszą dojechać. Jest to kwestia do dyskusji. 

 

Radna dodała, Ŝe na pierwszym miejscy potrzebne były by place zabaw.  

 

10) Radny Robert Padoł powiedział, Ŝe były robione Plany Odnowy Wsi i 

wtedy sołtysi zgłaszali swoje potrzeby i były one realizowane. W tych 

miejscowościach musi się coś dziać, samo społeczeństwo lokalne musi chcieć. W 

Dębinie była świetlica, sami mieszkańcy stwierdzili, Ŝe nie potrzebują jej. Została 

sprzedana nie moŜna robić czegoś sztucznego. Radny dodał, Ŝe w Ludzisku Koło 

Gospodyń Wiejskich działało bez świetlicy. Ta świetlica im się naleŜy. 

Z-ca Duma Jacek Duma powiedział, Ŝe nie było jego intencją wywoływanie 

sporów. Dodał, Ŝe Ŝycie na wsi trzeba jakoś zorganizować. 

Na tym dyskusja została zakończona.  

 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz przypomniał o terminie składania 

oświadczeń majątkowych i o terminie V sesji Rady Miejskiej, która została 

zwołana na 30 grudnia br. 
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Posiedzenia Komisji Rady ustalono na wtorek 28 grudnia br. na godzinę 1530. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarz Aleksandrze Szczesiak, która 

poprosiła o wprowadzenie na V sesję 2 uchwał, których projekty zostały 

dostarczone radnym. Uchwały dotyczą regulaminu określającego niektóre 

składniki wynagrodzenia nauczycieli i dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli. 

Termin dostarczenia projektów uchwał jest zgodny ze Statutem. 

 

Więcej pytań i wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz złoŜył wszystkim Ŝyczenia świąteczne. 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady słowami 

„zamykam obrady” o godzinie 1750 zakończył IV Sesję Rady Miejskiej w 

Janikowie. 

         

Protokółowała:      Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Janikowie 

Barbara Smolik 

        Roman Jaszcz 


